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سرمقاله

نتانیاهو عبوس و سیاه پوش با قبول 
شکست

ادامه از صفحه یک
در  تهران  بگوید  نمی تواند  گفت:   اینکه  از 
جزئيات حمله نقش داشته، بیان این واقعیت 
است که حماس مستقلا تصمیم گرفته. این  که 
گروهی کوچک بتواند مستقل عمل کند و ضربه 
توجه  قابل  بزند  اسراییل  هیمنه  به  بزرگ  ای 

است .
۲- نتانیاهو در بخشی دیگر از صحبت هایش 
به تحریک جهان آزاد و دولت های میانه روی 
عرب علیه ایران روی آورد و گفت : ایران بر علیه 

جهان آزاد و دول میانه روی عرب است .
به این ترتیب نخست وزیر اسرائیل می خواهد 
بین ایران و سایر کشورها خصوصا آمریکا جنگ 
راه بیندازد و از آب گل آلود ماهی خودش را صید 

کند.
منتهای آرزوی نتانیاهو این است بین آمریکا و 
ایران جنگ اتفاق بیفتد. واشنگتن و تهران باید 
بیش از هر زمانی مواظب اوضاع باشند و نقشه 

نتانیاهو را نقش بر آب کنند.
شدن  طولانی  از  اسرائیل   وزیر  نخست   -۳

جنگ سخن به میان آورد.
با  این اظهاراتش عملا نشان داد اسراییل  با 
همه ادعاهایش و حمایت های آمریکا و انگلستان 
و فرانسه و آلمان نمی تواند ظرف چند روز یک 

گروه کوچک را شکست دهد.
آزادی  به  داشت  هم  ای  اشاره  نتانیاهو   -۴
اسرا، گفت: در شورای جنگ اسرائیل موضوع 
آزادی زندانیان فلسطینی در برابر گروگان های 
مورد  هستند   حماس  اختیار  در  که  اسراییلی 

بررسی قرار گرفت.
طرف  یک  از  دهد  می  نشان  فوق  بررسی 
فشار شدید  تحت  اسراییل  داخل  در  نتانیاهو 
خانواده های گروگان ها قرار دارد و از طرف دیگر 
حاضر است در مورد تبادل اسرا  کوتاه بیاید و 

گفت وگو کند و معامله ای انجام بدهد .
در حالی که قبل از حمله اخیر حاضر نبود 

سخنی از تبادل اسرا به زبان آورد.
وزیر  نخست  اظهارات  بخش  ترین  مهم   -۵

تندرو و راستگرای اسرائیل این بود که گفت   :
همه مقامات اسراییل  از جمله من باید بعد از 

پایان جنگ جواب بدهیم
این سخنان نتانیاهو حکایت از این واقعیت تلخ 
برای رژیم صهيونيستي دارد که تا اینجا شکست 
را پذیرفته، در پیروزی جواب پس دادن مفهومی 
باید  مسئولين  که  است  شکست  زمان  ندارد 

پاسخگو باشند و جواب بدهند.

خبر

اخبار

در حوزه پدافند غیرعامل باید رشد 
بیشتری داشته باشیم

گفت:  مسلح  نیروهای  ستادکل  رئیس 
وضعیت امروز در حوزه پدافند غیرعامل نسبت 
به گذشته نمره بالاتری می گیرد اما معتقدم ما 
هنوز نمره قابل قبولی نداریم و باید حتماً کشور 

در این جهت رشد بیشتری داشته باشد.
سردار سرلشکر محمد باقری روز دوشنبه در 
حاشیه دهمین همایش ملی پدافند غیرعامل، 
غیرعامل  پدافند  امروز  وضعیت  درخصوص 
در کشور و موفقیت دستگاه ها، با تبریک روز 
پدافند غیرعامل گفت: وضعیت پدافند غیرعامل 
در کشور روز به روز در حال توسعه است ما از 
جایی آغاز کردیم که حقیقتا کار چندانی انجام 
نشده بود و در مراحل بسیار ابتدایی قرار داشت 
و عزیزان زحمت کشیدند و روز به روز و سال به 

سال کار در حال پیشرفت است.
توصیف  متفاوت  را  دستگاه ها  عملکرد  وی 
کرد و افزود: طبیعتاً برخی از دستگاه ها توجه 
و عنایت بیشتری دارند و امروز نیز دستگاه های 
برتر مورد قدردانی قرار گرفتند و همانطور که 
عنوان شد برخی از کارهای نمونه در کشور انجام 
شده است. از جمله اینکه دیسپچینگ گاز ملی 
ایجاد شد که کار ارزشمندی در دفاع سایبری و 
و  کشور  زیرساخت های  سایبری  مصون سازی 

سرمایه های متکی به سایبر بود.
بیان  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رییس 
است  گرفته  صورت  ارزشمندی  اقدامات  کرد: 
شرکت های دانش بنیان فراوانی وارد شده اند و 

کارهای خوبی انجام داده اند.
سرلشکر باقری اظهار کرد: با قانونی که مجلس 
تصویب کرد و ابلاغ شد و همدلی که وجود دارد 
و همکاری که با کمیته دائمی پدافند غیرعامل 
در کشور صورت می گیرد، آنچه که امید داریم 
بیفتد  اتفاق  که  دارند  تلاش  دوستان  همه  و 
این است که حداقل از این به بعد طرحی در 
سطح حیاتی و حساس و بزرگ و زیرساخت های 
اساسی که ایجاد می شود بدون رعایت ملاحظات 

پدافند غیرعامل آغاز نشود.
افزود:  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رییس 
همه  در  غیرعامل  پدافند  مدیریت های 
و  شده اند  مستقر  استان ها  همه  و  دستگاه ها 
قابل  تعداد  به  تا سطح دکترا  دانش آموخته ها 
کشور  در  شرکت ها  این  دارند.  وجود  توجهی 
توزیع شده اند و فرهنگ سازی خوبی انجام شده 
و قطعاً آینده بسیار بهتری در پدافند غیرعامل 

وجود خواهد داشت.
وی درباره چگونگی پای کار آوردن دستگاه ها 
مدیران  بلوغ  و  درک  آن  عمده  البته  گفت: 
دستگاه های کشور است که متوجه باشند که 
می کنند  غیرعامل  پدافند  برای  که  هزینه ای 
نسبت به نتیجه ای که می گیرند بسیار ارزشمندتر 
است ضمن اینکه نتیجه فوق العاده اهمیت دارد 
و اگر این درک شکل بگیرد قطعاً این کار صورت 

خواهد گرفت.

احتمال افزایش ۲۰ درصدی حقوق 
کارمندان در سال آینده

لایحه  تلفیق  کمیسیون  رئیسه  هیات  عضو 
برنامه هفتم توسعه با تاکید بر اینکه مجلس 
افزایش حقوق  شورای اسلامی و دولت درباره 
بازنشستگان در طول اجرای برنامه هفتم توسعه 
اتفاق نظر دارند، گفت: طبق گفته دولت احتمالا 
درصد   ۲۰ آینده  سال  دولت  کارمندان  حقوق 
افزایش پیدا می کند که این افزایش حقوق برای 

کارمندان دولت با بازنشستگان متفاوت است.
رمضانعلی سنگدوینی در گفت وگو با ایسنا، 
درباره توافقات مجلس شورای اسلامی و دولت 
برای افزایش حقوق بازنشستگان در طول اجرای 
قانون برنامه هفتم توسعه اظهار کرد: جلسه ای 
با دولت در بحث افزایش حقوق بازنشستگان 
تشکیل شد که هنوز جمع بندی صورت نگرفته 
هم  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  است، 

جلسه ای با دولت داشت.
با حضور  داد: جلسه ای دیگر هم  ادامه  وی 
مرکز  تلفیق،  کمیسیون  اعضای  از  تعدادی 
پژوهش ها و نماینده دولت تشکیل شد که در 
این جلسه بیشتر شرایط را توجیه کردند؛ توجیه 
این بود که اگر حقوق کارمندان دولت ۲۰ درصد 
افزایش پیدا می کند این ۲۰ درصد شامل اضافه 
به  می شود  هم  ماموریت  و  فوق العاده  کاری، 
طوری که حتی می تواند افزایش حقوق به ۵۰ تا 
۷۰ درصد هم برسد اما این شامل بازنشستگان 
نمی شود. مثلا اگر بازنشسته ای ۱۰ میلیون تومان 
حقوق  درصدی   ۲۰ افزایش  با  می گیرد  حقوق 

دریافتی اش ۱۲ میلیون تومان خواهد شد.
این عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق اضافه 
کرد: دولت گفته شاید افزایش حقوق کارکنان 
دولت در سال آینده ۲۰ درصد باشد که این هم 
شامل بازنشستگان هم می شود اما با در نظر 
و  فوق العاده  و  ماموریت  حق  موضوع  گرفتن 
اضافه کاری دریافتی کارمند بیشتر از ۲۰ درصد 
است پس باید این شرایط را مدنظر قرار داد تا 
بتوان حقوق بازنشستگان را جبران کرد چون آنها 
هیچ مزایایی نمی گیرند و شرایط معیشتی آنها را 
به جایی رسانده که مجبور هستند شغل دیگری 
داشته و حتی راننده تاکسی و اسنپ باشند حال 
آنکه آنها ۳۵ تا ۴۰ سال برای کشور کار کرده اند و 
اکنون باید در کنار خانواده شان استراحت کنند.

برخی  در حال حاضر  کرد:  بیان  سنگدوینی 
از بازنشستگان زیر خط فقر زندگی می کنند و 
توان ادامه این شرایط را ندارند پس باید افزایش 
حقوق آنها به گونه ای باشد که از همان سال اول 
نمایندگان مجلس شورای  اعمال شود؛  برنامه 
اسلامی موافق ترمیم حقوق بازنشستگان بوده تا 
آنها بتوانند به بهترین شکل زندگی شان را سپری 
نماینده مجلس شورای اسلامی در  این  کنند. 
پایان گفت: موضوع افزایش حقوق بازنشستگان 
با وجودی که نظر  همچنان مراعا مانده است 
مجلس شورای اسلامی و دولت افزایش حقوق 
هنوز  اما  است  هفتم  برنامه  در  بازنشستگان 
پیدا  دست  آن  سازوکار  درباره  جمع بندی  به 

نکرده اند.

تشکیل صندوق پروژه مشارکت 
خصوصی برای تکمیل آزادراه حرم 

تا حرم
جلسه بررسی و پیگیری مصوبات سفر رئیس 
جمهوری به مشهد مقدس در ایام شهادت امام 
ریاست  به  زیارت،  کارگروه  تشکیل  و  رضا)ع( 
محسن منصوری معاون اجرایی رییس جمهوری 
و سرپرست نهاد ریاست جمهوری درباره پیگیری 
و  تا حرم  آزادراه حرم  تکمیل هر چه سریعتر 
همچنین راه اندازی قطار سریع السیر تهران - 

مشهد برگزار شد.
محسن منصوری در این جلسه، تکمیل پروژه 
آزادراه حرم تا حرم را از اولویت های مهم دولت 
دانست و گفت: رئیس جمهور تاکید بسیاری بر 
تکمیل پروژه مذکور دارد. بنابراین ضرورت دارد 
اعتبار  تأمین  و  نتیجه  تا حصول  این جلسات 
به صورت ماهانه تشکیل شود. معاون اجرایی 
رئیس جمهور با تاکید بر حضور بخش خصوصی 
در پروژه آزادراه حرم تا حرم، افزود: دستگاه های 
متولی باید با برنامه های کارشناسی نسبت به 
برای  واریانت  اصلاح  یا  کوتاه تر  مسیر  ترسیم 

احداث آزادراه ظرف یک ماه اقدام کنند.

غلامحسین  قضائیه،  قوه  رسانه  مرکز  گزارش  به 
سخنانی  طی  آبان(   ۸( دوشنبه  روز  اژه ای،  محسنی 
اظهار  ضمن  قضائیه،  قوه  عالی  شورای  نشست  در 
تأسف و تأثر در قبال استمرار جنایات بی حد و حصر 
رژیم غاصب صهیونیستی علیه مردم مظلوم فلسطین 
حمایت های  و  بمب ها  با  کودکان  و  زنان  کشتار  و 
آمریکایی ها، اظهار کرد: جریان مقاومت با ایمان راسخ 
در مقابل صهیونیست ها و حامیان آمریکایی و غربی 
آن ها ایستاده و مردم غزه نیز علی رغم انواع و اقسام 
نداده اند؛  اجباری  کوچ  به  تن  تضییقات،  و  فشارها 
در اینجا ضروری است که همه کشورهای اسلامی و 
همه آزادگان جهان به وظیفه خود برای توقف جنایات 

صهیونیست ها جامه عمل بپوشانند.
رئیس قوه قضائیه در ادامه با تاکید مجدد بر مقوله 
مقابله با ناهنجاری های اجتماعی بویژه در بحث عفاف 
و حجاب گفت: دادستان ها و مقامات ذی صلاح قضایی 
مقوله ی اجرای قانون در بحث مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی را از فراجا مطالبه کنند و فراجا و وزارت کشور 
نیز در این عرصه به میدان بیایند؛ نباید منتظر تصویب 
لایحه مرتبط با عفاف و حجاب ماند بلکه همانطور که 
بارها تاکید کرده ایم باید در این زمینه از ظرفیت های 
قانونی موجود بهره گرفت؛ بویژه در قبال افرادی که 
در زمین دشمن بازی می کنند و ناهنجاری ها را ترویج 
می دهند؛ قطعاً باید مطابق قانون در مقابل این افراد 

ایستاد و با آنان برخورد کرد.
مقابله  بحث  در  کرد:  تاکید  قضائیه  قوه  رئیس 
و  معابر  در  که  خرُد  سرقت های  بویژه  سرقت  با 
و  ناامنی  بروز  سبب  و  می گیرد  صورت  خیابان ها 
فراجا  نیز  می شود  شهروندان  در  اضطراب  ایجاد 
با سازوکارهای مناسب، اتخاذ تدبیر و عمل کند و 
دادستان ها و مقامات ذی صلاح قضایی هم در قبال 
به صدور  مبادرت  قانون  مطابق  جرائم،  قبیل  این 
به  و  کنند  بازدارنده  مجازات های  اعمال  و  احکام 
خسارت هایی که به مال باختگان تحمیل می شود نیز 

عنایت داشته باشند.
برای  راهبرد دشمن  به  اشاره  با  قضائیه  قوه  رئیس 
اثرگذاری سوء بر اذهان جوانان ایران اسلامی، گفت: 
اگرچه قاطبه جوانان ما دل بسته و مقیدّ به آرمان ها و 
ارزش های اسلامی و ملی هستند، اما امروز دشمن امید 
زیادی به ترویج هنجارشکنی در میان جوانان ما بسته 
است؛ لذا وظیفه همه قوا و نهادها بویژه دستگاه های 
فرهنگی آن است که برای مقابله با ترفندها و شگردهای 
تدبیر و عمل کنند و  اتخاذ  این عرصه،  دشمنان در 
خدای ناکرده چنانچه در این زمینه غفلت شود، ممکن 
است دشمن موفق به اثرگذاری سوء بر اذهان برخی از 

جوانان ما شود.
بر عزم  تاکید مؤکد و مجدد  با  رئیس قوه قضائیه 
دستگاه قضایی در امر مقابله با فساد و مفسد، گفت: 
از مشکلات  برخی  بواسطه وجود  امروز ممکن است 
اقتصادی، عده ای بخواهند سوءاستفاده هایی را داشته 
باشند، لذا ما در دستگاه قضایی باید به طور جدی در 
امر مبارزه با فساد اقتصادی به دولت کمک کنیم و 
یاری رسان دولت در مقوله ی تحقق اقتصاد مقاومتی 
با  است  ضروری  باشیم؛  تورم  مهار  و  تولید  رشد  و 
موجب  که  هرآنچه  از  ظرفیت ها  و  نیروها  هم افزایی 
ناآرامی و سوءاستفاده دشمن می شود پرهیز کنیم و 
هر آنچه سبب امیدآفرینی به مردم می شود را تقویت 

گردانیم.
رئیس قوه قضائیه در ادامه نشست خطاب به همه 
مقامات و بخش های قضایی تاکید کرد که اقدامات خود 
را با استعانت از خداوند و منطبق با موازین قانونی، 
از  پس  و  دهید  انجام  استحکام  و  تدبیر  و  قدرت  با 
آن، نگران سرزنش سرزنشگران و خوب گفتن ها و بد 

گفتن ها نباشید.
رئیس قوه قضائیه همچنین در این نشست به برخی 
از مناسبت ها و رخدادها نیز اشاره داشت و مشخصاً 
کسب پیروزی های متعدد ورزشکاران جانباز و معلول 

کشورمان در مسابقات پاراآسیایی هانگژو و کسب ۱۳۱ 
مدال کاروان فرزندان ایران را تبریک گفت و امر مهم تر 
گذاشتن  نمایش  به  را  رنگارنگ  مدال های  کسب  از 
ورزشکاران  توسط  دینی  غیرت  و  اسلامی  ارزش های 

جانباز و معلول ایران اسلامی دانست.
رئیس قوه قضائیه همچنین هفته پدافند غیرعامل را 
گرامی داشت و گفت: در جنگ ترکیبی تحمیل شده از 
ناحیه دشمن، باید پدافند غیرعامل را در وهله نخست 
با تهذیب نفس و گسترش  آغاز کنیم و  از خودمان 
روحیه همکاری و تعاون و همچنین اتخاذ رویکردهای 
مدبرانه، منسجم و وحدت آفرین، دشمن را در پیشبرد 

جنگ ترکیبی اش بیش از پیش ناکام بگذاریم.
شهادت  سالروز  آبان  هشتم  قضائیه  قوه  رئیس 
بسیج  و  نوجوان  روز  که  فهمیده  محمدحسین 
دانش آموزی نامگذاری شده است و همچنین سیزدهم 
آبان سالگرد کشتار دانش آموزان انقلابی توسط دژخیمان 
رژیم طاغوت و همچنین تسخیر لانه جاسوسی را گرامی 
امروز  ما  جوانان  و  نوجوانان  قاطبه  گفت:  و  داشت 
انسان هایی با بصیرت و ولایتمدار هستند و علی رغم 
مختلف  عرصه های  در  دشمنان،  دسیسه های  همه 
مشغول مجاهدت و کمک به پیشرفت ایران اسلامی 

می باشند.
قوه  عالی  شورای  جلسه  دوم  بخش  در 
قضائیه، محسنی اژه ای ضمن قدردانی و تشکر از رئیس 
سازمان قضایی نیروهای مسلح به واسطه »اتخاذ رویکرد 
مدیریت میدانی« و همچنین »کاهش چشمگیر آمار 
پرونده های رسوبی در محاکم سازمان قضایی نیروهای 
مسلح« گفت: تعداد قابل توجهی از پرونده های موجود 
سالیان سال  که  مسلح  نیروهای  قضایی  سازمان  در 
مفتوح مانده بودند، طی دو سال گذشته تعیین تکلیف 
شدند، همچنین در این مدت شاهد بودیم که سازمان 
خود  سازمانی  رفتارهای  در  مسلح  نیروهای  قضایی 

عملکرد مطلوبی داشته است.
حجت الاسلام والمسلمین پورخاقان رئیس سازمان 
قضایی نیروهای مسلح نیز در این جلسه، از کاهش 
قابل توجه آمار پرونده های رسوبی این سازمان طی دو 

سال گذشته خبر داد و گفت: از مهر سال ۱۴۰۰ تا مهر 
سال ۱۴۰۲، پرونده های رسوبی سازمان قضایی نیروهای 
مسلح در سطح دادسرا ۸۹ درصد، در سطح دادگاه ها 
۸۱ درصد و در سطح اجرای احکام ۳۰ درصد کاهش 

داشته است.
زمان  مدت  درصدی   ۵۱ کاهش  از  همچنین  وی 
رسیدگی به پرونده ها در سازمان قضایی نیروهای مسلح 

در قیاس با سال ۱۴۰۰ خبر داد.
املاک نیز  و  اسناد  ثبت  سازمان  رئیس  بابایی 
در این جلسه، با اشاره به تصویب طرح انتزاع این 
سازمان از قوه قضائیه و الحاق به وزارت دادگستری 
طی هفته گذشته در مجلس شورای اسلامی، اظهار 
کرد: ماهیت اجرایی کارکردهای ثبتی بالاخص در 
صدور اسناد که از طرف نمایندگان مجلس مطرح 
شد، از این حیث محل ایراد است که صدور سند، 
لازم  ابتدا  است؛  قضایی  و  مهندسی  فرآیند  یک 
است برای تعیین حدود و موقعیت عرصه مدنظر، 
و  تطبیق  سپس  و  زمینی  و  هوایی  برداشت های 
مستندسازی انجام و در نهایت محصول این کار فنی 
به انضمام مستندات و مدارک مالکیت در هیئت های 
تعیین تکلیف یا ساماندهی با حضور قضات منتخب، 
صورت  در  که  گیرد  قرار  رسیدگی  و  بررسی  مورد 
احراز مالکیت و کفایت مدارک، متعاقب صدور رای، 
سند صادر می شود؛ حضور قاضی در هیئت از باب 
تشخیص و تثبیت مالکیت و حساسیت موضوع و 
جلوگیری از منازعات و اختلافات آتی است؛ امروز 
تعیین  هیئت های  در  قضایی  مقام   ۷۰۰ از  بیش 
تکلیف و ساماندهی در سراسر کشور نقش مهمی 

در احراز مالکیت ها و صدور اسناد ایفا می کنند.
وی با بیان اینکه دخالت و نقش قضات در واحدهای 
ثبتی منحصر به صدور اسناد نیست، تصریح کرد: از 
دیگر اقدامات مهم واحدهای ثبتی، اجرای اسناد است 
قضایی  مراجع  ورودی  کاهش  در  مهمی  نقش  که 
دارد؛ پرونده های متشکله مربوط به وصولی معوقات 
بانکی و دیون اشخاص، مستلزم شناسایی، توقیف و 
مزایده اموال است که در این فرآیند اعتراضات مربوط 

به توقیف، شمول مستثنیات، نحوه مزایده، اعتراض 
ثالث، ممنموع الخروجی و بسیاری از موارد دیگر، در 
هیئت نظارت مرکب از دو قاضی تجدیدنظر و یک عضو 
ثبتی، مورد بررسی قرار می گیرد؛ همچنین اعتراضات به 
آرای هیئت نظارت، در شورای عالی ثبت مرکب از دو 
قاضی دیوان عالی کشور و یک عضو ثبتی، رسیدگی 
می شوند لذا فرآیند اجرا هم مانند فرآیند صدور سند، 

امری قضایی است
حدنگاری«  اتمام  »عدم  گفت:  ادامه  در  بابایی 
یکی دیگر از استدلالات نمایندگان محترم مجلس در 
انتزاع سازمان ثبت اسناد و املاک از قوه قضائیه بوده 
است؛ صرف نظر از موانع قانونی در اجرای کامل قانون 
حدنگارکه مراتب آن بارها و بارها به صورت مکتوب به 
اطلاع کمیسیون های مجلس رسیده است، مع الوصف 
ششم  برنامه  از  فراتر  املاک  و  اسناد  ثبت  سازمان 
توسعه به تکالیف خود عمل کرده است؛ آنچه تکلیف 
سازمان ثبت در برنامه ششم توسعه بود، حدنگاری ۱۱۴ 
میلیون هکتار از عرصه های ملی بود که خوشبختانه 
امروز ۱۳۴ میلیون هکتار از عرصه های ملی حدنگاری 
گردیده و بیش از ۲۰ میلیون هکتار از اراضی کشاورزی 
با رشد ۱۰ برابری نسبت به سنوات گذشته، حدنگاری 

شده است.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک ادامه داد: »قطعی 
و اخلال در سامانه های سازمان ثبت«، یکی دیگر از 
مباحث مطرح شده در مجلس پیرامون سازمان ثبت 
ذکر  به  بود؛ لازم  املاک طی هفته گذشته  و  اسناد 
است که سامانه های سازمان ثبت مرتبط با سامانه های 
دستگاه ها و سازمان های مختلف از جمله امور مالیاتی، 
بانک مرکزی و ثبت احوال می باشد و اخلال و قطعی 
هر یک از سامانه های این دستگاه ها باعث اخلال در 
اخیر  سال  در  که  می شود  ثبت  سازمان  سامانه های 
و  سازمان ها  بانک ها،  سامانه های  مکرر  قطعی های 
دستگاه ها به کمیسیون اصل ۹۰ و دیوان محاسبات 
گزارش شده است؛ با این وجود سازمان ثبت، سالانه 
بیش از ۱۲۰ میلیون خدمت ثبتی را از ۱۲ هزار دفترخانه 

و ۵۰۸ واحد ثبتی ارائه می کند.

عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه با اشاره به بررسی 
کاهش تفاوت حقوق شاغلین و بازنشستگان گفت: رییس مجلس 
شورای اسلامی از اعضای کمیسیون خواست الحاقات جدیدی به 

لایحه برنامه برای حجیم نشدن آن اضافه نکنند.
جعفرقادری در گفت وگو با ایرنا درباره آغاز جلسات کمیسیون 
تلفیق برنامه هفتم توسعه برای بررسی موادارجاعی لایحه برنامه از 
صحن مجلس گفت: جلسات کمیسیون تلفیق از صبح امروز برای 
بررسی مواد ارجاعی لایحه برنامه هفتم آغاز شده است تا به صورت 
سه شیفت موارد ارجاعی تا روز یکشنبه هفته آینده )۱۴ آبان ماه( 
بررسی شود. عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه با اشاره به 
حضور رییس مجلس شورای اسلامی در جلسه کمیسیون تلفیق 
برنامه هفتم توسعه افزود: قالیباف در نشست امروز کلیاتی را درباره 
روند بررسی لایحه مطرح کردند و از اعضای کمیسیون خواستند 

حکم جدیدی به احکام ارجاعی لایحه اضافه نکنند.

مجلس  رییس  شد:  یادآور  مجلس  در  شیراز  مردم  نماینده 
شورای اسلامی تاکید کرد با توجه به زمان کمی که برای بررسی 
لایحه برنامه هفتم توسعه باقی مانده، نباید به حجم برنامه اضافه 
کرد، همچنین قالیباف به این موضوع اشاره کرد که که در مباحث 
مربوط به ایثارگران و بازنشستگان بر اساس جلساتی هماهنگی که 
با نمایندگان دولت انجام شده است، تلاش خواهد شد نتیجه این 
جلسات به کمیسیون تلفیق برنامه داده شود تا کمیسیون این موارد 

را بررسی کرده و گزارش آن به صحن مجلس ارائه دهد.
وی با اشاره به احکامی که در لایحه برنامه هفتم توسعه نبود 
و توسط کمیسیون تلفیق به آن اضافه شد، اظهار داشت: کاهش 
به  توجه  و  ایثارگران  و  بازنشستگان  با  شاغلین  حقوق  تفاوت 
صندوق های بازنشستگی از دیگر احکامی است که به لایحه دولت 

اضافه شده تا در کمیسیون تلفیق بررسی شود.
توسط  این  از  پیش  که  الحاقاتی  همچنین  داد:  ادامه  قادری 

کمیسیون به لایحه الحاق شده بود و در صحن مجلس بررسی نشد، 
در جلسات کمیسیون بررسی آن در دستور کار قرار گرفته است و 
اگر در کمیسیون تلفیق رای لازم را کسب کرد، در گزارش کمیسیون 

به صحن مجلس گنجانده خواهد شد.
نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی ابراز امیدواری 
کرد که پس از بررسی گزارش کمیسیون تلفیق در صحن مجلس، 
لایحه برنامه هفتم توسعه به شورای نگهبان ارسال شود تا نسبت به 
بررسی و تصویب آن اقدام گردد. نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
از سوم مهرماه و در چهل و یک جلسه، بررسی لایحه ۱۱۸ ماده ای 

برنامه هفتم توسعه را در صحن مجلس آغاز کردند.
جهت  مواد  این  از  برخی  لایحه،  ماده   ۱۱۸ بررسی  جریان  در 
رسیدگی بیشتر به کمیسیون تلفیق ارجاع شد و پس از بررسی این 
لایحه ۱۱۸ ماده ای، در ادامه ۶ بند از ۲۳ بند الحاقی به کل لایحه نیز 

توسط نمایندگان در صحن مجلس بررسی شد.

محسنی اژه ای در نشست شورای عالی قوه قضائیه مطرح کرد

برای اقدام منتظر تصویب لایحه عفاف و حجاب نمانید
رئیس قوه قضائیه گفت: دادستان ها و مقامات ذی صلاح قضایی مقوله ی اجرای قانون در بحث مقابله با ناهنجاری های اجتماعی را از فراجا مطالبه کنند و 

فراجا و وزارت کشور نیز در این عرصه به میدان بیایند.

حجم لایحه برنامه را افزایش ندهیدقالیباف در کمیسیون تلفیق: 

محسنی اژه ای 
تاکید کرد: 

نباید منتظر 
تصویب لایحه 
مرتبط با عفاف 

و حجاب ماند 
بلکه همانطور 
که بارها تاکید 

کرده ایم باید 
در این زمینه 

از ظرفیت های 
قانونی موجود 

بهره گرفت

سخنگوی شورای نگهبان گفت: هیات های اجرایی در فرمانداری ها و حوزه های انتخابیه کار 
خود را آغاز کرده اند و استعلام ها از دستگاه های پنج گانه که در قانون آمده است نیز در حال 

انجام می باشد.
به گزارش شورای نگهبان، هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان پس 
از پایان یافتن مهلت ثبت نام انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی 
با برنامه »صف اول« شبکه خبر سیما  درباره فرآیندهای پیش ثبت نام و ثبت نام انتخابات 
مجلس دوازدهم که در روزهای گذشته به پایان رسید، پاسخ داد: خوشبختانه هر دو فرآیند 
با استقبال متقاضیان و داوطلبان بسیاری روبرو شد. در مرحله پیش  ثبت نام ۴۹ هزار نفر 
نام نویسی کردند و در مرحله بعد نیز حدود ۲۵ هزار نفر ثبت نام کردند که این ارقام برای 
نخستین بار شکل گرفتند.  سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: شورا در فرآیندهای پیش 
ثبت نام و ثبت نام ورود ماهوی به استعلام ها نداشت اما از آن جایی که این شورا طبق قانون 
ناظر انتخابات است، بر فرآیندها و روندها نظارت کرد تا روندها و فرایندها براساس قانون انجام 
بگیرد. اگر مساله، ابهام و نکته ای هم درباره فرآیندها پیش می آمد، در جلسات کارشناسی 
بررسی و رسیدگی می شد و نکات را به وزارت کشور متذکر می شدیم. لذا در نهایت هر دو مرحله 
مورد پذیرش هیات مرکزی نظارت بر انتخابات قرار گرفت. وی درباره مرحله بعد از ثبت نام ها 
که مرحله بررسی صلاحیت هاست نیز گفت: اکنون وارد مرحله بررسی صلاحیت ها شده ایم. 
هیات های اجرایی در فرمانداری ها و حوزه های انتخابیه کار خود را آغاز کرده اند و استعلام ها از 
دستگاه های پنج گانه که در قانون آمده است نیز در حال انجام می باشد. این هیات ها متشکل از 
معتمدین مردمی و اشخاص حقوقی که در قانون ذکر شده هستند که در فرمانداری ها تشکیل 
می شود. این هیات ها ارتباطی با شورای نگهبان ندارند. پس از این که هیات های اجرایی کار 

خود را به پایان رساندند و نتایج بررسی های شان را اعلام کردند، هیات های نظارت به بررسی 
صلاحیت ها خواهند پرداخت و در نهایت شورای نگبهان به عنوان مرجع نهایی و تجدید نظر 
بررسی هایش را آغاز خواهد کرد.همان اقداماتی که هیات های نظارت استانی و شورای نگهبان 
برای بررسی صلاحیت ها انجام می دهند، هیات های اجرایی نیز انجام می دهند. وی در پاسخ 
به این سوال که چرا نیمی از آن هایی که پیش ثبت نام کرده بودند به ثبت نام نهایی نپرداختند؟ 
گفت: برخی افراد به دلیل نقص مدارک نتوانستند از سامانه وزارت کشور و مراجع مورد 
استعلام کد پیگیری دریافت کنند که برخی از نمونه های آن را بیان کردم. برخی هم علی رغم 
اینکه کد پیگیری دریافت کردند، تمایلی به ادامه و تکمیل ثبت نام نداشتند. وی درباره مراجعی 
که در مرحله بررسی صلاحیت ها مورد استعلام قرار می گیرند هم گفت: طبق قانون این مراجع 
وزارت اطلاعات، قوه قضائیه، اطلاعات سپاه، فرماندهی انتظامی و ثبت احوال هستند که البته 
هیات های اجرایی و نظارت و شورای نگهبان می توانند در صورت لزوم از سایر دستگاه ها نیز 
طبق قانون استعلام بگیرند. ۱۰ روز زمان استعلام از مراجع ۵ گانه است. هیات های اجرایی 
نیز به مدت ۱۵ روز مهلت دارند تا به اعلام نظر درباره صلاحیت های داوطلبان بپردازند. وی 
درباره بررسی چندباره صلاحیت های افراد توضیح داد: این کار برای اتقان بیشتر است و بدان 
معناست که قانون گذار توجه ویژه ای به حقوق مردم و داوطلبان دارد. بررسی های مختلف و 
استعلامات گوناگون، حق داوطلبان و مردم را حفظ خواهد کرد. قانون گذار مراحل مختلف 
پیش بینی کرده تا یک فرآیند منطقی و اطمینان آور در خصوص بررسی صلاحیت های افراد طی 
شود. در پایان هر مرحله بررسی، نتایج را به داوطلبان اعلام خواهد شد؛ این حق داوطلبان 
است که اگر مورد یا مواردی درباره آن ها وجود دارد، با آن ها در میان گذاشته شود و آن ها به 
دفاع از خود بپردازند. این کار در ادوار گذشته نیز انجام می شد اما اکنون چون مهلت های زمانی 

افزایش پیدا کرده با دقت بیشتری انجام می گیرد. شورای نگهبان همواره تاکید داشته است که 
باید زمان کافی وجود داشته باشد تا افراد بتوانند با ارائه اسناد و مدارک به دفاع از خود بپردازند؛ 
همانطور که گفتم این کار در گذشته هم انجام می شد اما با مشقت و در تنگنای زمانی صورت 
می گرفت. وی با بیان این که »قانون سابق انتخابات مجلس شورای اسلامی مصوب سال ۱۳۷۸ 
بود و آن قانون متناسب با تعداد ثبت نامی ها آن دوره نگاشته شده بود«، گفت: با توجه به اینکه 
در ادوار گذشته تعداد ثبت نامی ها افزایش یافته است و در دوره یازدهم به ۱۶ هزار نفر رسید، 
باید تغییراتی در قانون به وجود می آمد و مهلت های رسیدگی به صلاحیت ها افزایش می یافت 
که این کار انجام شد و اصلاحیه قانون به تصویب رسید. وی با بیان این که »فعالیت های 
انتخاباتی هر نامزد با هزینه های اعلام شده در سامانه تطبیق داده می شود« تاکید کرد: این 
قانون برای نخستین بار اجرا خواهد شد تا دغدغه مردم در خصوص ساماندهی هزینه های 
انتخاباتی رفع شود لذا ممکن است این قانون در مقام عمل با نقصان ها و اشکالاتی روبرو شود 
اما این قانون یک گام رو به جلو است. اگر به جزئیات این قانون توجه شود، امید است که شاهد 
اجرایی شدن حداکثری آن باشیم. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به این سوال که چگونه 
می توان بر رفتارهای مالی نامزدها نظارت کرد و این که چه نهادی باید این نظارت را انجام دهد؟ 
گفت: تبلیغات نامزدها باید مبتنی بر هزینه های اعلام شده باشد. اگر در عمل شاهد باشیم که 
هزینه های محدودی ثبت شده باشد اما تبلیغات گسترده انجام شده باشد، این خود یکی از 
موجبات رسیدگی و بررسی بیشتر است. این قانون شامل ۱۲ ماده است و در مواد مختلف این 
قانون توضیحاتی ارائه شده است. داوطلبان و مردم می توانند آن را مطالعه کنند. به طور مثال 
در ماده ۶ محل هزینه کردها برشمرده شده است. محل هزینه کردها صرفاً شامل مواردی است 

که در قانون آمده و در سایر موارد نمی توان هزینه کرد.

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد
آغاز فرآیند استعلام ها و بررسی صلاحیت ها در هیات های اجرایی

www.ebtekarnews.com

2


